
 

 

 

 

Pályázat Földrajz- és Földtudományi 

Szakterületi Koordinátor tisztségre 

 

Rab Fanni 

 

2024. szeptember 



1 

 

 

Bemutatkozás 

Rab Fanni vagyok, harmadéves földtudományis csillagász hallgató. Óvónénijeim szerint már 

egészen pici koromban is tudtam, hogy csillagász szeretnék lenni, emellől pedig az évek során 

sem tágítottam. Ez a fajta elszántság jellemző rám a legtöbb dologban egyébként is: ha valamit 

a fejembe veszek, azt igyekszem meg is valósítani. 

Az ELTE szociális közegét már gólyaként megkedveltem, azóta igyekszem aktívan részt venni 

a hallgatói közéletben: voltam mentor másodévesként, illetve mentorfelelős idén, ezenfelül pe-

dig igyekeztem a legtöbb SzaCson, szakterületi eseményen, és úgy általában az egyetemi ren-

dezvényeken részt venni. 

Motiváció 

Mentorfelelősként szakterületi koordinátor nélkül megtapasztaltam, milyen nagy szükség van 

arra, hogy ez a tisztség be legyen töltve. A Földrajz- és Földtudományi szakterület nagyon ösz-

szetartó, igazi kis család vagyunk, viszont ahhoz, hogy ez a közeg kialakuljon, szükség volt a 

korábbi szakterületi koordinátorok munkájára. Most úgy érzem, nagyon szívesen lennék én az, 

aki összehozza a szakterületet. 

Szakterületi koordinátor hiányában a mentorrendszer alatt megpróbáltam én ellátni azokat a 

feladatokat, amelyek a hiányzó tisztségviselő feladatai lennének, ezalatt pedig megismertem az 

első- és másodéves hallgatók közül is sokakat, akiktől pozitív visszajelzést kaptam közösség-

építő céljaim kapcsán. 

Célok, elképzelések 

SzaCs 

A SzaCsok az egyik alapvető eseményei a szakterületnek, amik amellett, hogy közösségépítésre 

is jók, hasznosak is, hiszen egy helyen bárki megoszthatja a képzéssel, oktatókkal, egyéb fontos 

ügyekkel kapcsolatos problémáit, észrevételeit. Az előző félévek során úgy láttam, nem volt 

igazán magas a SzaCsok részvételi aránya, így célom lenne, hogy ezen változtassak. Egyrészről 

megválasztásom esetén igyekeznék valami más, érdekes programmal összekötni a SzaCsokat, 

figyelni arra, hogy a SzaCs időpontja a lehető legtöbb hallgató órarendjéhez illeszkedjen, illetve 

jó előre meghirdetném az alkalmakat, hogy tudjanak a hallgatók tervezni vele. 
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Társasjáték estek 

Régebben hagyomány volt FF-en a társas estek megszervezése, ez azonban az elmúlt időszak-

ban csak 1-1 alkalommal volt megtartva, nem rendszeres programként. Én örülnék, ha kéthe-

tente tudnánk társas esteket tartani, így amikor kedve és ideje engedi, bármelyik földtudományis 

vagy földrajzos hallgató csatlakozhatna. Úgy gondolom, sokan örülnének egy ilyen rendszere-

sen megtartott programnak, illetve – mivel valószínűleg lennének „állandó” résztvevők, illetve 

olyanok is, akik csak 1-1 alkalomra néznek be – szerintem ez egy nagyon jó lehetőség lenne 

arra, hogy minél több ember megismerkedjen egymással a szakterületről. 

Mentorrendszer 

A 2024-es mentorrendszerben aktívan részt vettem, így a jelenlegi mentorokkal szoros kapcso-

latot ápolok. Az ő munkájukat a továbbiakban is igyekezném segíteni, illetve az új mentorrend-

szer előkészítésében, az új mentorfelelős megválasztásában is szívesen közreműködnék. 

Programok a félév során 

Rengeteg ötletem van, milyen programokat szerveznék szívesen a hallgatóknak, ezekkel kap-

csolatban már első- illetve másodéves hallgatókkal is konzultáltam, egyfajta igényfelmérésként. 

Természetesen a hagyománnyá vált programokat szeretném megtartani, ilyen például a szám-

háború, az FF Kirucc, illetve a Földes Felező. Szívesen segítenék a szakirányválasztásban is, 

így decemberben egy szakirányválasztó eseményt szeretnék szervezni az elsőéves földtudósok-

nak. Ezenfelül örömmel működnék együtt más szakterületekkel is, például egy egy PubQuiz 

kapcsán. Néhány programmal kapcsolatban kapcsolatban már konkrét terveim is vannak, ame-

lyek egyeztetését el is kezdtem, hogy esetleges megválasztásom esetén minél gördülékenyeb-

ben menjen a szervezés. 

Érdekképviselet 

Már évek óta problémát jelent a szakterületen, hogy a földrajzos hallgatók kisebb létszámban 

vannak jelen a közéletben, mint a földtudósok. Úgy gondolom, a mostani földrajzos mentorok 

segítségével ezen tudnánk változtatni. Elsősorban igyekeznék nekik szóló programokat is ter-

vezni, illetve azokat, akiket személyesen is ismerek, szóban is invitálni az eseményekre. A Gó-

lyatáborban úgy tűnt, az idei elsőévesek szívesen vennének részt szakterületi szinten is a 
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programokon, illetve úgy láttam, megvan az „FF-es csapatszellem”, így ezt a kezdeti lendületet 

felkarolva próbálnám őket bevonni a szakterület vérkeringésébe. Fontos, hogy hiába van föld-

tudós többlet a közéleti téren, mindenki, aki az érdekképviseletben részt vesz, egyenrangúnak 

tekintse a két szakot a szakterületen belül. Megválasztásom esetén igyekszem ezt kommuni-

kálni majd a földrajzosok felé, így amennyiben bárki szeretne aktívabb szerepet vállalni, nem 

tartja majd vissza a kívülállóság érzése. 

Ezenfelül természetesen a Küldöttgyűlésben is, ahogy minden jó szakterületi koordinátor, a 

szakterület érdekeit a lehető legjobban szeretném képviselni. 

Közösségtudat 

Az előző szakterületi koordinátor rendelt szakterületi logós pólókat, poharakat, de csak korlá-

tozott számban, mint nyeremény, kaphattak belőle a hallgatók. Azóta sokan kérdezték, hogy 

nem lehetne-e vásárolni is belőle, így terveim közt szerepel, hogy egy igényfelmérés után ren-

delhetővé is tenném ezeket a közösségtudatot építő logóval ellátott tárgyakat. 

Összegzés 

Célom, hogy a jelenlegi lelkesedést a szakterületen fenntartsam, és a hallgatók számára minél 

élvezetesebb programok szervezésével a három évfolyamot összehozzam, illetve hogy a Föld-

rajz- és Földtudományi szakterület egy befogadó, kellemes közeg legyen mindenki számára, 

hogy továbbra is úgy tudjunk tekinteni magunkra, mint egy nagy család. 

Nagyon boldog és hálás vagyok, hogy 2022-ben, amikor az egyetemre érkeztem, olyan szuper 

mentoraim és szakterületi koordinátorom volt, akik meghozták a kedvemet a szakterületi élet-

ben való részvételhez. Azon leszek, hogy mindenkinek legalább ugyanennyire boldog élmény 

legyen az itt eltöltött idő, mint amilyen eddig nekem volt. 

Köszönöm a pályázásban való támogatást Laurán Borbálának, Troják Arnoldnak és Gombás 

Andrásnak! 

Köszönöm, hogy végigolvastad, bármilyen kérdés esetén keress bizalommal! 

Rab Fanni 

rabfanni@student.elte.hu 


